

DOI: 10.18572/1812-3783-2021-4-51-53

ЭТИКА ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ СЛЕДОВАТЕЛЯ И РУКОВОДИТЕЛЯ СЛЕДСТВЕННОГО ОРГАНА

Черемисина Татьяна Владимировна,
научный сотрудник научно-исследовательского отдела
Московской академии Следственного комитета Российской Федерации
ice_tree@mail.ru

В статье исследуется проблема взаимодействия следователя и руководителя следственного органа с нового ракурса — профессиональной этики. Методологическая основа — метод поведенческого исследования в праве. Эмпирической базой исследования являются результаты анкетирования сотрудников Следственного комитета Российской Федерации по вопросам соблюдения этики во взаимодействии следователей и руководителей следственных органов. Исследуются причины неэтичного поведения руководителей в отношении следователей, предлагаются рекомендации для его предотвращения.

Ключевые слова: следователь, руководитель следственного органа, этика, Кодекс этики, судопроизводство, полномочия, взаимодействие.

ETHICS OF INTERACTION BETWEEN AN INVESTIGATOR AND THE HEAD OF AN INVESTIGATION AUTHORITY

Cheremisina Tatyana V.
Research Scientist of the Research Department of the Moscow Academy
of the Investigative Committee of the Russian Federation

The article examines the problem of interaction between the investigator and the head of the investigative body from a new perspective — professional ethics. The methodological basis is the method of behavioral research in law. The empirical basis of the study is the results of a survey of employees of the Investigative Committee of the Russian Federation on compliance with ethics in the interaction of investigators and heads of investigative bodies. The reasons for unethical behavior of managers in relation to investigators are investigated, and recommendations for preventing such behavior are proposed.

Keywords: investigator, head of the investigative body, ethics, Code of ethics, legal proceedings, powers, interaction.